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ALGEMENE BESCHOUWINGEN GROENLINKS  D.D. 28-06-2018 
 
De kunst van het mogelijke 
Dat is politiek volgens Otto von Bismarck, de eerste rijkskanselier van het 
Duitse keizerrijk in de 19e eeuw. Inderdaad: beloof je kiezers niet het 
ónmogelijke! Want in een rechtsstaat als de onze kun je uitspraken van de 
Raad van State over bijvoorbeeld windmolens eenvoudigweg niet naast je 
neerleggen. Natuurlijk moet je als partij visie en vergezichten hebben. Maar 
uiteindelijk gaat het om “zeggen wat je kunt doen, maar ook kùnnen doen wat 
je zegt”. Alleen zo wek en behoud je vertrouwen bij je inwoners. Vanuit deze 
insteek wil GroenLinks deze start van de budget-cyclus 2019 bezien. 
 
Begroten Nieuwe Stijl 
Allereerst het begroten nieuwe stijl zelf. In de kadernota wordt als een van de 
belangrijkste uitgangspunten daarvan genoemd: sturen op resultaten. Maar 
sturen zonder stuur lukt niet. Of het nu gaat om de sociale teams, of het gaat 
om een tevredenheidsmonitor onder afnemers van WMO-voorzieningen 
waarvoor wij hierna pleiten: in alle gevallen zul je kengetallen en meetbare 
doelen moeten formuleren. Wij vragen het college daaraan te werken en met 
voorstellen te komen. 
 
Twijfel over in de kadernota genoemde begrotingssaldo’s 
De positieve begrotingssaldo’s zoals die in de kadernota voor de jaren 2019 t/m 
2022 genoemd worden lijken sinds de mei-circulaire van het Rijk onder druk te 
staan. Deskundigen noemen deze circulaire er niet voor niets een van de 
buitencategorie: nog nooit waren er zoveel onduidelijkheden. GroenLinks kiest 
er daarom voor eerst de doorrekeningen van de mei- en september circulaire 
van het rijk af te wachten. Van ons dus in deze ronde buiten een voorstel om 
de OZB voor 2019 niet te verhogen verder geen voorstellen die gepaard gaan 
met forse nieuwe investeringen. 
 
Jeugdzorg 
Verder baren verschillende tekorten binnen het Sociaal Domein ons zorgen, 
vooral het tekort op de jeugdhulpverlening van bijna een half miljoen euro. Let 
wel: een overschrijding van 20% t.o.v. de uitkering uit het Gemeentefonds van 
dik 5,5 miljoen euro. En van het kabinetsvoornemen om de jeugdzorg van 18 
naar 21 jaar uit te breiden gaat ook niet direct een kostenbesparende invloed 
uit. 
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Wij passen hiermee overigens als gemeente in het landelijke beeld. Maar om 
deze kosten naar de toekomst toe beheersbaar te houden én goede zorg te 
kunnen blijven bieden pleit GroenLinks ervoor: 

1. problemen bij jongeren zo vroegtijdig mogelijk te signaleren, beginnend 
bij de huisartsen met een praktijkondersteuner; 

2. met name ruimte te geven aan kleinere aanbieders die vaak maatwerk in 
de verschillende segmenten kunnen leveren. 

 
WMO 
Ook de hogere WMO-kosten na aanbestedingen op diverse terreinen vragen 
aandacht. Hebben we überhaupt inzicht in het mogelijk toenemend beroep op 
WMO-voorzieningen als gevolg van de toenemende vergrijzing? Wordt 
trouwens de cliënttevredenheid bij afhandeling van aanvragen in het kader van 
de WMO gemonitord? En hoe? 
 
Schuldhulpverlening 
Het budget voor schuldhulpverlening is in 2017 met € 113.000 overschreden. 
Als oorzaak wordt gewezen op meer intakes bij de Gemeentelijke Krediet-bank 
Het voornemen is dit aantal te beperken. Hoe denkt het college daarop 
überhaupt te kunnen sturen? Ook in meerjarig opzicht? 
 
Energietransitieplan 
GroenLinks zou geen GroenLinks zijn als wij geen aandacht zouden vragen voor 
de Energie Transitie. De nota duurzaamheid van onze gemeente dateert van 
2010 en de uitvoeringsagenda is vrij beperkt. Laat staan dat er – zoals 40 
Nederlandse gemeenten al voorbereiden – gewerkt wordt aan een plan om de 
woningen van het gas af te halen. Veel is dan ook nog óók op rijks- en 
provinciaal niveau (denk aan beschikbare gelden) onduidelijk. Wij verzoeken 
het college echter desondanks voor de begrotingsbehandeling met een eerste 
notitie te komen hoe we als gemeente gezamenlijk tot een energie transitie-
plan denken te gaan komen. En hoe gaat het college trouwens de verduur-
zaming van gemeentehuis en gemeentewerf zélf aanpakken? 
 
Toerisme: oppassen voor doublures in aanbod en aanpak 
Het toerisme is een van onze belangrijkste economische motoren. Ook Groen-
Links is voorstander van samenwerking tussen de diverse Drentse gemeentes 
en Geopark De Hondsrug. Daarbij moet er naar ons oordeel wel voor gewaakt 
worden dat zich geen doublures in aanbod voordoen. Meer van hetzelfde is in 
feite verzwakking van het totale Drentse product recreatie en toerisme.  
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In de jaarstukken 2017 wordt gesproken van een doorstart van de Stichting 
Bestemming Borger-Odoorn. Als 1 van de taken daarvan wordt promotionele 
samenwerking in Hondsrugverband genoemd. Maar ook het Recreatieschap 
Drenthe beweegt zich op dit vlak. En Marketing Drenthe. Brengt dit niet het 
gevaar van dubbel werk met zich mee? En dus geldverspilling. Hoe is de onder-
linge afstemming? 
 
Overigens is GroenLinks er geen voorstander van om voor een periode van 5 
jaar dik 200.000 euro op zijn kant te zetten voor inrichting van een tijdelijke 
Open Science Hub in de Smidswal in Exloo. Alleen omdat we met dat pand in 
ons maag zitten? Probeer het dan direct goed te doen en een definitief bezoe-
kerscentrum in de buurt van de LOFAR-velden neer te zetten. Combineer voor 
dat doel die twee ton en het geld dat ASTRON ervoor over heeft met eventuele 
extra (Europese?) subsidiegelden en laten we eens kijken hoe ver we dan 
komen. Voor verwerving van dit soort subsidies hebben we nu toch naar zijn 
eigen zeggen een speciale wethouder met een extra halve dagtaak? Ja toch, 
wethouder Wind? 
 
Huisvesting van het Esdal College 
Het Esdal College heeft recent een rapport laten opstellen over de toekomst 
van de locatie Borger. Uit recente publicaties blijkt dat zich landelijk nu ook een 
daling van leerlingenaantallen voordoet op voortgezet onderwijsniveau. Zo 
blijkt uit de Drentse Onderwijsmonitor dat in 2030 in Borger-Odoorn meer dan 
33% minder kinderen het voortgezet onderwijs zal bezoeken dan in 2017. Is 
hiermee ook rekening gehouden bij de toekomstrapportage over het Esdal 
College in Borger? Graag worden wij als raad zo snel mogelijk geïnformeerd. 
 
Infrastructuur: een goede Oost-West verbinding 
Binnen een krimpregio als de onze is de aanwezigheid van een goede 
infrastructuur een van de kernvoorwaarden om aantrekkelijk te blijven als 
gebied waar je blijft wonen of je vestigt. Zoals ook in het coalitieakkoord wordt 
gesteld: een goede ontsluitende verkeersroute tussen de N34 en de 
provinciegrens is noodzakelijk. Dit vooral om de dorpen in het zuiden van onze 
gemeente qua verkeersdruk te ontlasten. Wil het college de eerste stappen 
hiervoor zo snel mogelijk nemen? 
 
Burgerparticipatie 
Burgerparticipatie begint wat GroenLinks betreft met geen beleid over mensen 
hun hoofd uitstorten maar het samen mét hun ontwikkelen. Geen paterna-
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lisme, maar samen en bottom-up zoals bijvoorbeeld in het projekt Kansen voor 
de Veenkoloniën wordt nagestreefd. 
 
En vervolgens gaat het ook om het stimuleren van eigen initiatieven. Voor 2018 
is een werkbudget burgerparticipatie van € 50.000 gereserveerd. Het jaar is 
alweer halverwege maar er is nog niets van gebruikt voor dit doel. Hoe zit dat? 
Verder denken wij graag met het college mee over voorstel voor een burger-
begroting. 
 
Financiën en verlaging OZB 
GroenLinks onderschrijft de in de kadernota door het college genoemde 
aandachtspunten voor de begrotingsbehandeling 2019. Meer in het bijzonder 
bij de aangekondigde evaluatie van de belastingdruk zal Groen-Links bij 
toereikende middelen in het najaar pleiten voor verdere verlaging van de OZB. 
In afwachting van die evaluatie pleit GroenLinks ervoor de OZB voor 2019 niet 
te verhogen (financieel effect € 100.000 nadelig in 2019). 
 
Volledigheidshalve: wij vroegen eerder al aandacht voor de voorziening 
dubieuze debiteuren en uitkeringen van € 650.000 die wij te laag vinden in 
relatie tot het in totaal nog in te vorderen bedrag van bijna 2 miljoen euro. 
 
Tot besluit 
Ik hoop dat deze bijdrage van GroenLinks evenals de bijdragen van mijn 
collega’s, ook die van de niet-collegepartijen, door dit college in dank worden 
aanvaard. Dat het niet zo gaat kortom als de voormalig bondspresident van 
Duitsland Walter Scheel ooit zei: “de oppositie bepaalt welke kant de politiek 
niet opgaat”.  
 
Pieter de Groot 
Fractievoorzitter GroenLinks Borger-Odoorn 


